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- - jegyzőkönyvvezető: 
  

   Pollákné Nagy Beáta  ügykezelő 
 

Lakosság részéről megjelent:   10 fő 
 

 
Dávid István polgármester  köszöntötte a képviselő-testület tagjait, és a 
lakosság részéről megjelenteket. Megállapította, hogy a képviselő-testület 6 tagja jelen 
van, a képviselő-testület határozatképes. 
Javasolta, hogy a közmeghallgatás meghívójában feltüntetett napirendi javaslatot fogadja el a 
képviselő-testület a közmeghallgatás napirendjeként. 
 
A képviselő-testület a javaslattal egyetértett és a közmeghallgatás napirendjét egyhangú (6 igen) 
szavazattal az alábbiak szerint határozta meg: 
 
N A P I R E N D  : 
  

 
Napirend 
sorszáma Napirend tárgya Előterjesztő Előterjesztés 

módja 

Dávid István 1.  Beszámoló az önkormányzat 2012. évi 
tevékenységéről, tájékoztatás a 2013. évi tervekről. polgármester szóban 
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2.  Lakossági kérdések, észrevételek.   

 
 
 
N A P I R E N D E K  T Á R G Y A L Á S A  
 
I. N A P I R E N D 

 

Tárgy: Beszámoló az önkormányzat 2012. évi tevékenységéről, tájékoztatás a 
2013. évi tervekről. 
Előadó:    Dávid István 

      polgármester 
 
 
Dávid István polgármester  tájékoztatta a közmeghallgatáson megjelenteket az 
önkormányzat 2012. évi tevékenységéről, a megvalósított fejlesztésekről, beruházásokról, a 2012. 
évi zárszámadásról. 

A tájékoztatásában az alábbi területeket emelte ki: 

A 2012. évi Kistérségi Startmunka mintaprojektek keretein belül, 2012. február - december 
hónapokban, összesen 89 fő alkalmazására nyílt lehetőség. 
Valamennyi alkalmazott 8 órás munkaidőben,  a szakmunkások garantált közfoglalkoztatási bérrel 
(92.000 Ft); míg szakképzettséget nem igénylő munkakörökben foglalkoztatottak a 
közfoglalkoztatási minimum bérrel (71.800 Ft) kerültek alkalmazásra, a hatályos jogszabályi 
követelményeknek megfelelően. 
A foglalkoztatás teljes bér- és járulékköltségére támogatást nyert el az önkormányzat. 
A Program amellett, hogy számos kézzel fogható, szemmel látható eredményt hozott a településen, 
számos problémát is a felszínre hozott, elsősorban egyes személyek munkához, munkahelyhez való 
viszonya során.  
A márciusban indult a projektenkénti munkavégzés, az alábbi eredményekkel zárult: 

1. Mezőgazdasági munka:  Konyhakerti művelés valósult meg  1.4 ha területen, a megtermelt 
növények az óvodai lévő konyhán kerülnek felhasználásra; óvodai, iskolai és szociális étkeztetés 
céljára. 
Emellett különböző virágfajták ültetésére, palántázására, folyamatos gondozására is sor került, köz- 
és beépítetlen területeken. Önkormányzati tulajdonú ingatlanokon, mintegy 2 ha területet 
fehérakáccal történő betelepítése valósult meg. Gondot okozott a megtermelt növényekre 
(hagyma, burgonya) irányuló lopások, lopási kísérletek elszaporodása, a terület emiatti őrzése. 

2. Belterületi közutak felújítása, karbantartása: Sor került a Dózsa György út mentén a 2605. 
sz. országos közút részét képező gyalogos járda felújítása. A felújított járdaszakasz hossza: 400 fm, 
területe 520 m2. 
Megvalósult Szuhakálló és Szuhakálló-Bányatelepen a 2605. sz. közút részét képező csapadékvíz-
elvezető rendszer felújítása. Az önkormányzati utak mentén a szükséges helyeken sor került a 
csapadékvíz- elvezető árkok tisztítására, kaszálására.. 
Az Iskola út aszfaltburkolatából 318  m2-nyi terület felújítása, javítása valósult meg. 
3. A téli munkavégzés keretei között az év során folyamatosan használt gépek, eszközök 
karbantartása, javítása, felújítása valósult meg. 
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A 2012 tavaszán kihelyezésre kerülő tárgyak (fa virágtartók, hulladékgyűjtő edények, stb.) készültek 
el.  
Mindezeken túlmenően a folyamatos hóeltakarítás, csúszásmentesítés, szükség szerint érdesítés 
elvégzése, közterületeken, intézményi közterületeken 

4.Belvíz-elvezetési feladatok: Megvalósult a Szuha-patak és Mák-patak medrének megtisztítása 
a hordaléktól, a mederben lévő fáktól, cserjéktől, és bozóttól.  
A község belterületén található csapadékvíz-elvezető rendszer egy részének felújítása is elkészült. 

5. Mezőgazdasági földutak felújítása, karbantartása: Szuhakálló-Bányatelepen lévő víznyelő 
kitakarításra került, illetve az első ház előtti teljesen benőtt földút kitisztítása, bozótirtása is 
elkészült. A Szeles út végétől a szőlők felé vezető út tisztítása, illetve a Plastofer Kft telephelye 
mellett, a Szelesi-tóhoz vezető út rendbetétele megtörtént. Megvásárlásra került egy IVECO 
típusú kisteherautó. 
A munkabér támogatás mellett, jelentős dologi-, beruházási költség támogatásban is részesült az 
önkormányzat, mintegy 29.215 E Ft összegben. Ebből a támogatásból kerültek beszerzésre - a 
pályázatokban előzetesen meghatározott - alapanyagok, vetőmagok, kéziszerszámok, kisgépek, 
nagyértékű tárgyi eszközök.. A polgármester ismertette a projektek költségvetéseiben jóváhagyott 
és az azokon túlmenően beszerzett jelentősebb értékű eszközöket, gépeket. 
2012. évi támogatás összesen: 88.634.352 Ft. 
 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy a Belügyminisztérium által meghirdetett Startmunka 
Programra, az Önkormányzat 5 projekt megvalósítására nyújtotta be pályázatát. Valamennyi 
projekt 2013. december 31-ig tartó foglalkoztatást tesz lehetővé. 
A Program keretein belül közfoglalkoztatási minimál- és garantált béren nyílik lehetőség 
nyilvántartott álláskeresők alkalmazására, 8 órás munkaidőben, 100%-os támogatási intenzitás 
mellett.  A bér- és járuléktámogatás mellett, jelentős - de a 2012. évi szintet el nem érő - közvetlen 
költség támogatásban is részesül az önkormányzat eszköz, szerszám- és anyag beszerzésre. 
Ismertette az egyes projektek között tervezett tevékenységeket, munkálatokat. 
Elmondta, hogy a Startmunka Program pályázatainak eredményeképp, 2013 évben, Szuhakálló 
községben 71 fő alkalmazására nyílik lehetőség. 

A közvetlen költségek támogatásából a munkavégzéshez szükséges anyagok és eszközök kerülnek 
beszerzésre.  
Nagyobb értékű beszerzések: egy új, összkerék hajtású, 30 Le traktor, egy árokásó gép, egy 
kombinált faipari gép. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy Az Észak-Magyarországi Operatív Program 
Irányító Hatóságának vezetője, az önkormányzat ÉMOP-3.1.3-11-2012-0038 jelű, „Útfelújítás és 
járdaépítés Szuhakálló községben” című pályázatát, támogatásra alkalmasnak ítélte. 
A 45.803.437 Ft elszámolható összköltségű projekthez, 94,999814 % támogatási intenzitás 
mellett, 43.513.180 Ft pályázati támogatás társul. A projekt keretein belül, a község lakosságának 
régi jogos igénye  teljesülhet, hiszen megvalósul az Állomás- Vörösmarty utak felújítása 
(aszfaltozás), valamint a Bajcsy-Zsilinszky úton járda létesítése. 
A képviselő-testület a 2013. február 25-i ülésén - közbeszerzési eljárás eredményeképpen - 
kiválasztotta a beruházás kivitelezőjét, a berentei székhelyű KV Építőipari, Kereskedelmi és 
Szolgáltató Kft-t, melynek képviselőjével a polgármester a vállalkozási szerződést 2013. március 
21-én megkötötte. 
A beruházás néhány fontosabb jellemzője: 
A kivitelezés kezdete 2013. április 3.; tervezett befejezése: 2013. június 30.  
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Az Állomás és a Vörösmarty úton megvalósuló fejlesztés: az útszakasz teljes hosszában (692 m, 
3.753 m2) - annak meglévő szélessége szerint - 5 cm vastagságú aszfalttal kerül burkolásra, 
padkarendezéssel. A meglévő árkok, átereszek mindét oldalon tisztításra kerülnek. 
Bajcsy-Zsilinszky úton járda építés és vízelvezetés: A járda az úttest jobb oldalán kerül 
megépítésre, a jelenlegi aszfaltozott járdaszakasz végétől indulva, 660,25 m hosszan, a temető 
bekötő útjáig. 
A gyalogos járda 1,5 m szélességgel, homokos kavicságyazatba elhelyezett, 4 cm vastagságú 
térkőből épül meg. A meglévő, jő minőségű kapubehajtók bontására nem kerül sor.  
A kivitelezés során részben nyílt, burkolt vízelvezető árkok kerülnek megépítésre, ahol erre a 
helyszűkösség miatt nem nyílik lehetőség, zárt szelvényű csatornák létesülnek. Az árkok 
előregyártott mederelemekkel kerülnek burkolásra, illetve a zárt csatorna D315mm átmérőjű 
csatornacsőből készül, 5 db tisztítóaknával.  
Az ingatlanok előtti kapubejáróknál átereszek kerülnek elhelyezésre. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hog, az ÉMOP-2011-3.2.1/D kódszámú pályázati kiírás 
keretében megvalósuló „Helyi és térségi jelentőségű vízvédelmi rendszerek” fejlesztési célú 
konstrukció támogatására irányuló pályázat, Szuhakálló Község környezetbiztonságának növelése, 
az ár- belvíz és helyi vízkár veszélyeztetettségének csökkentése, a további káresemények 
megelőzése céljából szintén támogatásban részesült. A 99.415 E Ft összköltségű projektből a 
Szuha-patak települést érintő árvízvédelmi rendszere épülhet meg, 2013-2014 folyamán. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy a belügyminiszter 2012. július 19-i döntése 
értelmében, az önkormányzat 5.495.771 Ft önkormányzati felzárkóztatási támogatásban részesült. 
Az önkormányzat támogatási igényét – a képviselő-testület döntése értelmében - a 
közfoglalkoztatás keretében nem tervezett, bel- és kültéri építőanyag-szükségletek biztosítása 
célterületre jelentette be. 
A támogatás felhasználásával kerülhet sor a 2012. 02.09-én, önkormányzati saját forrásból, 
2.250.000 Ft-ért megvásárolt, Szuhakálló Kossuth út 5. sz. alatti ingatlan felújítására.  
Az ingatlan megvásárlásával az önkormányzat egyrészt a környéken élők régi sérelmét kívánta 
orvosolni, a nyugodt, rendezett településközpont feltételeinek megteremtésével, másrészt, a 
Startmunka Program megvalósításához biztosított telephelyet. 
A 2012. évi Startmunka projektek beindítása, illetve a településen eddig nem tapasztalt léptékű 
közfoglalkoztatás megszervezése során nyilvánvalóvá vált, hogy az önkormányzat rendelkezésre 
álló erőforrásai - elsősorban a közfoglalkoztatottak megfelelő munkahelyi körülményeinek 
biztosítására, a beszerzendő gépek, eszközök, berendezése, alapanyagok, stb. tárolására, a 
különböző beépítésre kerülő termékek (pl. járdalapok, burkolatszegélyek, stb.) előállítására nem 
elegendőek, nem megfelelőek.  
A képviselő-testület ezért döntött a polgármesteri hivatalhoz közel fekvő, a település 
központjában elhelyezkedő - egyébként leromlott műszaki állapotú - lakóház, udvar, gazdasági 
épület művelési ágú ingatlan, saját forrásból történő megvásárlása mellett. 
A felzárkóztatási támogatás lehetővé teszi az épület külső- és belső felújításához szükséges 
anyagok beszerzését, a felújítási munkák megvalósítását. 
A munkálatok ősszel megkezdődtek, várható befejezésük, 2013 tavasza. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy A Magyarország 2012. évi központi 
költségvetéséről szóló 2011. évi CLXXXVIII. törvény 76/C. §-ában foglaltak alapján, az 5000 
lakosnál kisebb települések adósságát teljes egészében átvállalja a központi költségvetés.  
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A törvényi rendelkezések alapján, lehetősége nyílott Szuhakálló önkormányzata fennálló 
adósságállományának, állam általi átvállalására is. Szuhakálló esetében ez 7.281.910  Ft 
folyószámla-hitel, 3.946.083 Ft munkabérhitel, és az iskolabővítéshez kapcsolódó célhitelből 
722.998 Ft tőke- és kamattartozás pénzintézet felé történő visszafizetését jelentette. 

Dávid István polgármester   tájékoztatta a közmeghallgatáson megjelenteket a Szuhakállói 
Közös Önkormányzati Hivatal létrehozásának törvényi alapjairól, az önkormányzatok közötti 
tárgyalási folyamatról, és a közös önkormányzati hivatalt létrehozó önkormányzatok közötti 
megállapodás főbb tartalmi elemeiről. 

Elmondta, hogy Vadna, Sajógalgóc, Sajóivánka és Szuhakálló a törvényi kötelezésnek eleget téve, 
hónapokig tartó előkészítő munka eredményeképpen jutott el 2012. november 30-áig, amikor is a 
négy képviselő-testület ünnepi ülésén, a települések polgármesterei – kazincbarcikai járásban 
elsőként - aláírták a Szuhakállói Közös Önkormányzati Hivatal létrehozására irányuló 
megállapodást és a Hivatal alapító okiratát. 
A képviselő-testület a járási rendszer kialakítása során, számba vette a lehetséges 
önkormányzatokat. A kazincbarcikai járásban, Szuhakálló szomszédságában nagyobb 
lakosságszámú települések találhatók. Emellett, mindenkiben élénken élt még annak az emléke, 
milyen amikor egy nagyobb lakosságszámú település, élve ezen adottsága előnyeivel, egyoldalúan 
dönt, dönthet egy település, az itt lakók sorsáról, a hivatali feladat-ellátás feltételeiről. 
Vadna, Sajógalgóc, Sajóivánka és Szuhakálló azonos adottságokkal, rendelkezik, egyezőek a 
gondjaik, problémáik; hasonló a települések lakosságszáma. Mindez garancia lehet arra, hogy egy 
olyan közös hivatali struktúrát sikerült kialakítani és működtetni, ahol a társult önkormányzatok 
jó együttműködésén, egymás érdekeinek kölcsönös tiszteletben tartásán, konszenzusra, 
korrektségre, közösen elfogadott szabályozó rendszerre épülő együttgondolkodás, együttes 
tevékenykedés jöhet létre; ahol egyik település sem kíván vélt, vagy valós helyzeti előnyére 
alapozva, a többi kárára pozícióba kerülni és érdeket érvényesíteni. 
A Szuhakálló székhellyel, Vadna állandó kirendeltséggel létrejövő közös önkormányzati hivatal 
hivatott a négy település lakosságának a közszolgáltatásokhoz való magas színvonalú, a 
lehetőségek határai közötti gyors, könnyű és hatékony hozzáférését; az önkormányzatok 
megfelelő működését, a polgármester vagy a jegyző feladat- és hatáskörébe tartozó ügyek 
döntésre való előkészítését és végrehajtását biztosítani. 
A képviselő-testületek, a hivatal vezetője, apparátusa arra törekszik, hogy a változásokból 
Szuhakálló és a volt Vadnai Körjegyzőség lakossága a mindennapok során ne sokat érezzen, ne 
váljon hátrányára. Ezt a célt szolgálja, hogy a szuhakállói lakosok ügyintézése továbbra is 
Szuhakállóban, míg Vadna, Sajógalgóc, Sajóivánka lakosságának ügyintézése a Vadnai 
Kirendeltségen valósul meg. 
A közös önkormányzati hivatal vezetésével, a polgármesterek egyhangú döntésükkel, Dr. Herczeg 
Tibor címzetes főjegyzőt bízták meg. 

Dávid István polgármester   tájékoztatta a megjelenteket, hogy a képviselő-testület a február 
14-i ülésén elfogadta az önkormányzat 2013. évi költségvetését. 
A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. tv.-ben szabályozott feltétel 
szerint „a költségvetési rendeletben működési hiány nem tervezhető.” Átalakult az 
önkormányzatok költségvetési támogatási rendszere is, az évtől ún. feladatfinanszírozási rend 
szerint kaphatják az állami támogatást. Szuhakálló esetében ez a következőket jelenti: 
Az önkormányzat állami támogatást kap az önkormányzati hivatal működésének-, a település-
üzemeltetéshez kapcsolódó feladatellátás(zöldterület-gazdálkodással kapcsolatos feladatok, 
közvilágítás, köztemető-, közutak fenntartása); óvodai, iskolai étkeztetés támogatására;  a szociális 
és gyermekjóléti feladatokhoz, a nyilvános könyvtári ellátási és a közművelődési feladatokhoz. Az 
állami támogatás összegét csökkenti a beszámítás összege, mely az önkormányzat elvárt bevétele. 



 6 

Az elvárt bevétel a 2011. évi iparűzési adóalap 0, 5%-a, mely Szuhakálló esetében 2.041 E Ft 
forrás elvonását jelenti. Emellett 2013. évtől, a beszedett gépjárműadó összegének csak a 40%-a 
illeti meg az önkormányzatot, 60%-a a központi költségvetés bevétele. 
Minderre tekintettel a teljesíthetőség határait elérő költségvetést fogadott a testület, 137.877 E Ft 
bevételi és kiadási főösszeggel. 
A költségvetés kiadási oldala rendkívül módon alultervezett, a bevételek – főleg a saját bevételek 
– elvárt teljesülése, pedig számos bizonytalanságot, veszélyt rejt magában.  
Ha bármelyik tervezett saját bevétel nem, vagy nem időben teljesül, az önkormányzat 
fizetőképessége kerülhet veszélybe.  
A költségvetésben keletkeztek az előző évekről nem ismert, nem várt kiadások is.  
A megváltozott költségvetési folyamatok miatt kényszerült a képviselő-testület a szemétszállítási 
díj bevezetésére, az önkormányzati alkalmazottak - nem kötelező - béren kívüli juttatásainak 
megszüntetésére, csak szerződéses kötelezettségen nyugvó pénzeszköz-átadások, támogatások 
teljesítésére. 
Az önkormányzat 2013. évi gazdálkodásához nagy segítséget jelent a 2012. évi 
adósságkonszolidáció. Az önkormányzat költségvetését nem terhelik a likvid hitelek tőke- és 
kamattartozásai, illetve azok költségei, mely éves szinten több millió forint megtakarítást jelent. 
Ugyanez igaz az ÖNHIKI II. fordulójában elnyert támogatásra, illetve a tagiskola fenntartásának 
elszámolásából származó mintegy 3.6 M Ft nem várt bevételre. 
Az önkormányzat 2013. évi költségvetésének végrehajtását rendkívül szigorú és takarékos 
gazdálkodási szemlélettel lehet biztosítani. 
 
 
II. N A P I R E N D 

 
Tárgy: Lakossági kérdések, észrevételek, hozzászólások. 

 

A közmeghallgatáson megjelentek részről az alábbi kérdések, észrevételek hangzottak el: 

Zelena Olivér szuhakállói lakos  kérdezte, hogy a Bajcsy-Zs. út teljes hosszában fel lesz- e 
újítva, valamint az Iskola úton lévő vízelvezető árok meg lesz –e csinálva az idén. 

Dávid István polgármester  elmondta, hogy a Bajcsy-Zs. út mellett járda megépül végig, mivel 
arra így nyerte meg az önkormányzat a pályázatot. Maga a Bajcsy-Zs. út állami tulajdon és a 
Közútkezelő Putnoki Kirendeltségéhez tartózó útszakaszról van szó. A járdának az építése az 
útszakasz jobb oldalát érinti. A jelenlegi járda az orvosi rendelő melletti garázsnál ér véget, az új 
járda onnantól fog folytatódni teljesen a temetőig. Egy része a mostani árok fölött burkolt árok 
formájában, másik része ahol elfér az árok mellett a járda, ott fog megépítésre kerülni.  
Maga a Bajcsy-Zs. út állami tulajdon és az út felújításával kapcsolatban elmondta, annyit tudnak 
tenni, hogy a problémát folyamatosan jelezik a Közútkezelő felé. 
A vízelvezető árok rendbe tétele, tisztítása folyamatos. Amit az idei évben nyertek pályázatot a 
belvíz program keretein belül, folyamatosan szeretné megvalósítani. 
 
Zelena Olivér .szuhakálló lakos , elmondta, hogy a vízelvezető árkokat nem csak tisztítani 
kell, hanem sok helyen még ki sincs alakítva az árok. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy ahol valaha voltak árkok, azokat kellene igazából 
rendbe tenni. Tavaly a Katasztrófavédelemmel és Tigáz Zrt.-vel közösen voltak a területen, 
ugyanis kértek az önkormányzattól egy jelentést a település belvíz-elvezető képességéről. Jelezte, 
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hogy a Nyárfa út illetve az Ady Endre út végén nincsenek árkok. Ennek a megvalósítását is 
szeretnék valamikor megoldani, egyedül egy akadálya van, ahol nincs árok és nem tudják 
bizonyítani dokumentumokkal, hogy valaha is volt, akkor azt terveztetni kell, valamint 
engedélyeztetni, ami hosszadalmas és költséges dolog. 
 
Tóth Győzőné szuhakállói lakos  elmondja, hogy a Bajcsy-Zs. úton lakik a és előttük van a 
buszmegálló tábla, melyet nem bánna ha, megszüntetnék mivel, erre már busz sem jár. A másik 
problémája az, hogy lassan a kocsik a kerítés tövénél járnak a hatalmas kátyúk miatt.. Az árkok 
kiépítése mellett a kátyúkra is figyelmet kellene fordítani. Kérdezte, hogy a szennyvízhálózat 
mikor kerül kiéíptésre. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy az út-, járda pályázatba be akarták építeni a 
buszmegálló kiépítését, de azt nem támogatták. Ahol járda az árkok felett megy, ott csővel kerül 
kiépítésre, ahol nem ott pedig mederelemmel lesz kialakítva. Valamilyen szinten ezzel a 
problémákat meg fog oldódni.. Reméli, hogy azért az a buszmegálló a közel jövőben fog 
működni, egy-két járat még most is van, de remélhetőleg későbbiek folyamán újra több is lesz. A 
buszmegállót megszüntetni nem lenne célszerű, és nem is az önkormányzat hatásköre. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy a KeviTerv Kft. már két éve készített egy 
tanulmányt illetve kiviteli tervet a Szuhakálló szennyvízhálózat kiépítéséről a Múcsonyi szennyvíz 
hálózattal közösen. A kiépítés, illetve a pályázaton való részvétel akadályozásra került, mert 
Szuhakálló nem tartozik a kazincbarcikai agglomeráció települései közzé. Két alkalommal is 
elindították az agglomerációba sorolási kérelmet a minisztérium felé. Első ízben azt a választ 
kapták, hogy nem kívánják az agglomeráció bővíteni. Annak ellenére, hogy minden érintett 
szervtől (ÉRV Zrt., stb.) megkapták a támogatást , egyedül a Barcika Vízmű Kft. részéről nem.  
Minden erőfeszítés ellenére nem tudnak tovább lépni ez ügyben. 
Második ízben, az agglomerációba sorolási kérelmet illetve a tervek elkészítését az ÉRV Zrt. 
finanszírozta meg, ők készítették el a tanulmánya tervet. Azt a választ kapták, hogy 2015. 
december 31-ig nem kerül sor az agglomerációs csatlakozás felülvizsgálatára. Talán 2015. évben 
európai uniós pályázatok valamelyikén tud pályázni önállóan is az önkormányzat. 
 
Tóth Győzőné szuhakállói lakos   azt a problémát vette fel, hogy szeretné ha eső után, 
megbízott emberek végig mennének a falun és megnéznék tüzetesen, hogy kik azok az emberek 
akik az árokba engedik a szennyvizet. Ugyanis az mind az ő háza előtti árok részben áll meg. 
Vannak olyan házak, ahol a csövek ki vannak vezetve, elföldelve és mosogatólétől kezdve 
mindent oda engednek ki. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy ezt a problémát meg fogja vizsgálni. Polgárőrök 
járőrözés közben több alakalommal érezték már a kellemetlen szagot. Nagy szükség lenne a 
településen a szennyvízhálózat kiépítésére, melyet mindaddig akarnak a lakosok, amíg az ki nem 
lesz építve, mivel a kiépítést követően annak költségei is lesznek. 
 
Üveges Gergely szuhakállói lakos  kérdezte, van-e valamilyen szabály vagy előírás, határidő a 
szennyvízhálózatra kiépítésére. Kérdezte, hogy a szennyvízhálózat kiépítése előtt az Állomás út 
aszfaltozása indokolt-e, hiszen a szennyvízhálózat kiépítése során úgy is feltörik azt. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy az Unió annak idején valamit előírt, miszerint 
hány %-ban kell a szennyvízhálózat, valamint a víz-, gáz hálózatok kiépítésének meglenni az 
országban. Épp ezért helyezték előtérbe a nagyobb települések beruházásit. Vannak olyan 
előremutató jelek, hogy a 2015. évtől induló új uniós költségvetési ciklusában lesz pályázati 
lehetőség szennyvíz hálózat kiépítésével kapcsolatban. 
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Az út kiépítésére pályázati támogatást nyert az önkormányzat, az út felújítása, annak a rendkívül 
rossz állapota miatt szükséges, továbbá mire lehetőség nyílik a szennyvízhálózat kiépítésére, 
addigra az út újra megrongálódik. 
 
Veres Józsefné szuhakállói lakos  kérdezte, hogy miért nincs a településen olyan hely, ahol a 
fiatalok össze tudnának ülni beszélgetni, és nem kellene máshová elmenniük szórakozni. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy az előző testületi ülésen eset szó erről, és úgy néz 
ki, hogy a startmunka keretein belül az Egészségház fölötti rész felújítását elkezdődött. Próbálnak 
kialakítani egy olyan helyet, ahol a fiatalok ilyen Ifjúsági klub keretein belül összegyűlhetnének. 
 
Veres Józsefné szuhakállói lakos  elmondta, hogy annak idején a fiatalok kaptak egy 
helységet, amit nekik kellett renden tenni és tisztán tartani utána. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy régebben több és másféle lehetőségek voltak, 
sajnos azok az idők már elmúltak.. Jelen helyzetben lehetőségeik nem nagyon vannak. Szerettek 
volna pályázni idősek napközi otthona kialakítására is, de olyan feltételei vannak, amiket nem 
tudnak teljesíteni. 
 
Veres Józsefné szuhakállói lakos  kérdezte, hogy ha már olyan szépen meg lesz csinálva a 
Simon-udvar, akkor ott mi lesz. 
 
Dávid István polgármester  elmondta, hogy mivel most összevont hivatal lett, idáig nem volt 
nagyon hely ahol az ülések, rendezvények megtartására. Valamint a startmunka programban 
dolgozóknak minden projektben kialakítottak egy-egy helyiséget, ahol a szerszámaikat, dolgaikat 
le tudják tenni. Tavaly hiába voltak raktárosok, tűntek el szerszámok. 
 
Spicze Józsefné szuhakállói lakos  kérdezte, hogy vannak-e megfelelő szakember a gépek 
kezelésére. Vagy ha nincsenek, van-e lehetőség, hogy kiképezzenek embereket, és ha esetleg 
kiképeztek, akkor tudna-e munkát biztosítani a számukra. 
 
Dávid István polgármester  tájékoztatta a hozzászólót, hogy jelenleg is olyan emberek 
dolgoznak a gépekkel, akiknek papírjuk van arról, hogy azokat a gépeket kezelhetik, de az nem 
biztos, hogy értenek is hozzá. Sajnos problémák vannak az emberekkel, de megpróbálják 
megtalálni azokat az embereket, akikre azért valamilyen szinten rá lehet bízni a gépeket. 
A Belügyminisztérium és a Munkaügyi Központ arra sarkallja az önkormányzatokat, hogy 
fogjanak össze és együtt találják ki, hogy egy-egy település más- más dolgot csináljon, olyat 
amiben jó. Azok a települések, amelyek hajlandóak együttműködni, készítenének egy öt éves 
tervet és beterjesztenék a Belügyminisztérium felé, ami a település jövőjét vagy is annak egy részét 
tudná majd fedezni. Ha az összefogást sikerülne megvalósítani, az talán biztosítani tudná, hogy a 
közétkeztetést is meg tudnánk oldani. Nem mű, hanem egészséges dolgokat termelnénk 
magunknak. 
 
Zelena Olivér szuhakállói lakos  a szemétszállítási díj fizetéséről érdeklődik. Annak idején 
azt mondták, hogy mivel Szuhakálló közelebb van a szeméttelephez, mint Sajókaza ezért nem kell 
szállítási díjat fizetni. 
 
Dávid István polgármester  tájékoztatta a hozzászólót, hogy eddig a településen nem kellet 
szemétszállítási díjat fizetni csak kommunális adót. 
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A hulladékgazdálkodási törvényt megváltoztatták, 2013. január 1.-től adót kell fizetni a szemét 
után, még pedig tonnánként 3.000 Ft-ot. Nem megemelték a szemétszállítási díjat, hanem adót 
vetettek ki rá. 2014.január 1.-től annyiban változik a törvény, 6.000 Ft lesz az adó, 2015-ben pedig 
12.000 Ft tonnánként. 
Az a ÉHG szelektív szemét gyűjtésre szeretné ösztönözni az embereket, ezt is fejlesztené. A 
jelenlegi változások, az önkormányzati törvény illetve a szemétszállítási törvény azt hozta, hogy a 
lakossági díjmentességet nem tudják átvállalni, mert nincs rá fedezet. Ezért lett, hogy havi 1.000 
Ft-jával kell majd háztartásonként a szemétszállítási díjat fizetni. 
Valóban Szuhakállóhoz van közelebb a szeméttelep, nem pedig Sajókazához, de az ő 
közigazgatási területükhöz tartozik. 
 

Tóth Győzőné szuhakállói lakos   kérdezte, hogy a szuhakállói hivatalban miért nem 
szuhakállóiak dolgoznak. Máshol mindenhol ez így van. 

Dr. Herczeg Tibor jegyző  elmondta; hogy az nem igaz, hogy más települések hivatalaiban 
csak az adott településen élők dolgoznak.  

Ahhoz, hogy a hivatalban megüresedő álláshelyre, ki kerül alkalmazásra sem a falu lakosságának, 
sem a képviselő-testületnek nincs semmi köze, arról a jegyző dönt, a polgármesterek 
megállapodásban meghatározott egyetértésével. Ahhoz, hogy valaki köztisztviselői státuszba 
kerüljön, nem elég az érettségi, a munkakörhöz szükséges, jogszabályban meghatározott egyéb 
képesítési feltételekkel is rendelkezni kell. Ha gazdálkodási feladatot lát a köztisztviselő – a 
Hivatal alacsony létszámára tekintettel, a pénzügyi ellenjegyzés Áht-ban előírt feltételei miatt- 
elengedhetetlen, hogy mérlegképes könyvvelői képesítéssel rendelkezzen a köztisztviselő, 
önkormányzat területen. Értelemszerűen az elvégzendő feladatokhoz nem elég a végzettség és a 
képesítés, megfelelő gyakorlat is szükséges. Arra nincs lehetőség, hogy hosszú hónapokon 
keresztül kerüljön valaki betanításra, azért hogy gyakorlatot szerezzen. Köztisztviselők esetében 
fontos szempont, hogy mindemellett közigazgatási alap- vagy szakvizsgával is rendelkezzen az 
alkalmazásba kerülő személy. 

Mindemellett számára hangsúlyos kérdés, hogy a végzettség és szakmai gyakorlat mellett, 
személyiségében is megfelelő legyen az alkalmazott. Vagyis ha mindezeknek megfelelő 
szuhakállói lakóhelyű személy kívánna a hivatalban dolgozni, de személyiségénél, családi 
körülményeinél fogva nem alkalmas vagy megfelelő a munkakör betöltésére, akkor nem kerül 
alkalmazásra. Egyébként természetesen, ha lesz üres álláshely, akkor annak betöltésénél előnyt 
fog élvezni a munkakör betöltéséhez szükséges feltételeknek és munkáltatói elvárásoknak 
megfelelő szuhakállói lakóhelyű pályázó. A januárban meghirdetett gazdálkodási ügyintézői 
álláshelyre benyújtott 12 pályázat közül egyik sem volt helyi lakosé. 

A szuhakállói Polgármesteri Hivatal 4 ügyintézője a Hivatal megalakulásától dolgozott, közülük 2 
fő nyugállományba vonult. Az egyik álláshely nem is került betöltésre, a közös hivatal vadnai 
kirendeltségének munkatársa látja el az adóügyi teendőket. Egyébként közel 20 éven keresztül 1 
szuhakállói lakos dolgozott eddig is a hivatalban. 

 
Mivel más indítvány, javaslat nem volt, ezt követően a polgármester a közmeghallgatást 
bezárta. 

k. m. f. 

Dávid István                   Dr. Herczeg Tibor 
polgármester                   jegyző 
            címzetes főjegyző 
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